
Ügyszám: 23-45/2010.
Jegyzőkönyv

Készült: Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2010. november 22-én 15.00 
órakor megtartott képviselő-testületi üléséről. 

Helye: Faluház, Salföld

Jelen vannak: Fábián Gusztáv polgármester 
                       Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester
                       Somogyi Márk képviselő

Összesen: 3 testületi tag

Lakosság részéről: 11 fő

Tanácskozási joggal valamennyi napirendnél jelen van: Vargyas Diána jegyző 

Fábián Gusztáv: 
Köszönti a megjelenteket. November 22-ére önkormányzati ülést hívott össze. Megállapítja, 
hogy a testület 3 tagja jelen van, az határozatképes. Ismerteti a napirendet: 1. Venturi Kft. 
levele,  Somogyi  Győző  levele  Előadó:  Fábián  Gusztáv  2.  Szennyvízkezelési  koncepció 
Előadó:  Fábián  Gusztáv  3.  Közvilágítás  beállításainak  módosítása,  EON  szerződések 
vizsgálata Előadó: Somogyi Márk 4. Adórendeletek felülvizsgálata Előadó: Fábián Gusztáv 5. 
Rákóczi  utcai  közműfejlesztésű  Előadó:  Mátraházi  Zsuzsanna  6.  Falugondnoki  szolgálat 
Előadó:  Fábián  Gusztáv  polgármester  7.  III.  negyedéves  gazdálkodási  beszámoló  Előadó: 
Fábián Gusztáv 8. Iskolabusz jártok módosítása Előadó: Mátraházi Zsuzsanna 9. Könyvtár, E-
Magyarország  pont  nyitvatartásinak  módosítása  Előadó:  Fábián  Gusztáv  10.  Karácsonyi 
ünnepség előkészítése Előadó: Fábián Gusztáv 

Vargyas Diána: 
Javaslom,  vegyék  ki  a  napirendi  pontok  közül  III.  negyedéves  gazdálkodási  beszámolót, 
mivel az még nem készült el és vegyék fel: 2011. évi belső ellenőrzési ütemterv elfogadása, 
Bursa Hungarica Felsőoktatási Ösztöndíjpályázat elbírálása, Veszprém Megyei Közigazgatási 
Hivatal  szakmai  tájékoztatója,  Veszprém  Megyei  Önkormányzat  környezetvédelmi 
programjának  véleményezése,  Közfoglalkoztatás  rendszerének  átalakításáról  szóló 
tájékoztató, Egyéb bejelentések, észrevételek (karácsonyi előkészület).  

Fábián Gusztáv: 
Ő is a napirendi pontok módosítását javasolja, ismerteti az új napirendet:1. Szennyvízkezelési 
koncepció Előadó:  Fábián Gusztáv 2.  Venturi  Kft.  levele,  Somogyi  Győző levele  Előadó: 
Fábián  Gusztáv  3.  Közvilágítás  beállításainak  módosítása,  EON  szerződések  vizsgálata 
Előadó: Somogyi Márk 4. Adórendeletek felülvizsgálata Előadó: Fábián Gusztáv 5. Rákóczi 
utcai  közműfejlesztés  Előadó:  Mátraházi  Zsuzsanna  6.  Falugondnoki  Szolgálat  Előadó: 
Fábián Gusztáv 7. Iskolabusz járatok módosítása Előadó: Mátraházi Zsuzsanna 8. Könyvtár, 
E-Magyarország pont nyitvatartásinak módosítása Előadó: Fábián Gusztáv 9. 2011. évi belső 
ellenőrzési ütemterv elfogadása Előadó:  Vargyas Diána 10. Bursa Hungarica Felsőoktatási 
Ösztöndíjpályázat  elbírálása  Előadó:  Fábián  Gusztáv  11.  Veszprém Megyei  Közigazgatási 
Hivatal szakmai tájékoztatója Előadó: Vargyas Diána 12. Veszprém Megyei Önkormányzat 
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környezetvédelmi  programjának  véleményezése  Előadó:  Vargyas  Diána  13. 
Közfoglalkoztatás rendszerének átalakításáról tájékoztató Előadó: Vargyas Diána 14. Honlap 
Előadó:  Somogyi  Márk 15. Hatósági  Igazgatási  Társulási  Megállapodás  meghosszabbítása 
Előadó: Fábián Gusztáv 16. Iskolakezdési támogatás Előadó: Fábián Gusztáv 17. Likvidhitel 
szerződés  Előadó:  Fábián  Gusztáv  18.  Egyéb  bejelentése,  észrevételek  (karácsonyi 
előkészület) Előadó: Fábián Gusztáv
Aki az ismertetett napirendet elfogadja, kézfeltartással jelezze. 
Szavaznak. 
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
elfogadja a javaslatot és meghozza az alábbi határozatot: 

87/2010 (XI.22.) Kth. sz. határozat

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete
a 2010. november 22-i képviselő-testületi ülés

napirendi pontját az alábbiak szerint határozza meg: 
1. Szennyvízkezelési koncepció 
Előadó: Fábián Gusztáv 
2. Venturi Kft. levele, Somogyi Győző levele 
Előadó: Fábián Gusztáv 
3. Közvilágítás beállításainak módosítása, EON szerződések 
vizsgálata
Előadó: Somogyi Márk 
4. Adórendeletek felülvizsgálata 
Előadó: Fábián Gusztáv 
5. Rákóczi utcai közműfejlesztés 
Előadó: Mátraházi Zsuzsanna 
6. Falugondnoki Szolgálat 
Előadó: Fábián Gusztáv 
7. Iskolabusz járatok módosítása 
Előadó: Mátraházi Zsuzsanna 
8. Könyvtár, E-Magyarország pont nyitvatartásinak módosítása 
Előadó: Fábián Gusztáv 
9. 2011. évi belső ellenőrzési ütemterv elfogadása 
Előadó: Vargyas Diána 
10. Bursa Hungarica Felsőoktatási Ösztöndíjpályázat elbírálása 
Előadó: Fábián Gusztáv 
11. Veszprém Megyei Közigazgatási Hivatal szakmai tájékoztatója 
Előadó: Vargyas Diána 
12. Veszprém Megyei Önkormányzat környezetvédelmi 
programjának véleményezése 
Előadó: Vargyas Diána 
13. Közfoglalkoztatás rendszerének átalakításáról tájékoztató 
Előadó: Vargyas Diána 
14. Honlap 
Előadó: Somogyi Márk 
15. Hatósági Igazgatási Társulási Megállapodás meghosszabbítása 
Előadó: Fábián Gusztáv 
16. Iskolakezdési támogatás 
Előadó: Fábián Gusztáv 
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17. Likvidhitel szerződés 
Előadó: Fábián Gusztáv 
18. Egyéb bejelentése, észrevételek (karácsonyi előkészület) 
Előadó: Fábián Gusztáv

Fábián Gusztáv: 
A napirendi pontok előtt egy rövid tájékoztatást ad Salföld Község Önkormányzatának anyagi 
helyzetéről.  Jelenleg  Salföld  Önkormányzatának  2,5  millió  forint  tartozása  van a  bankkal 
szemben. Szerdai adat alapján: fennálló kötelezettség kb. 700.000 Ft. Csütörtökön délben a 
bankszámlán  40  ezer  Ft  volt.  Ez  azóta  nyilván  változott.  Ha  most  felvesszük  a  banki 
likvidhitelt, akkor abból azonnal el lehet költeni 1 millió forintot. Mert jönnek a fizetések, és 
egyéb  tartozások.  Ha  felvesszük  a  likvid  hitelt,  akkor  egy  tetemes  összeget  azonnal 
törlesztésre kell fordítani. 

Napirend

1. Szennyvízkezelési koncepció

Fábián Gusztáv
A  Salföldi  Beruházó  Viziközmű  Társulat  munkájáról  beszél,  működésükkel, 
megalakulásukkal  nem  ért  egyet.  Előadja,  hogy  egyedi  szennyvíztisztító  létesítését  nem 
támogatja  sem  ő,  sem  a  testület  többi  tagja.  Előadja  a  kidolgozott  szennyvízkezelési 
koncepcióját.  (A  koncepció  a  jegyzőkönyvhöz  csatolva.)  Beterjeszti  ezzel  kapcsolatos 
határozat-javaslatát.  (a  jegyzőkönyvhöz  csatolva).  Kéri  a  testület  hozzászólását  ezzel 
kapcsolatban. 

Somogyi Márk 
Fontosnak tartja az érdekeltek megkérdezését. De ezek előtt ki kell dolgozni a lehetőségeket, 
megvalósíthatóságukat, anyagi vonzataikat, előnyeiket, hátrányaikat. 

Mátraházi Zsuzsanna
Ő  is  támogatja  az  érdekeltek  megkérdezését,  valamint  javasolja  szakértők  bevonását. 
Állapítsák meg, mi az, ami megvalósítható, Ezt tartja az első lépésnek. 

Fábián Gusztáv
Jelenlévők hozzászólása? 

Simonné Vitányi Mónika
A Salföldi Beruházó Viziközmű Társulattal  kapcsolatban előadja:  szabályos a működésük, 
cégbíróság által hivatalosan bejegyzett társulatról van szó. Elhozta magával a jelenléti íveket, 
jegyzőkönyveket a félreértések pontosítása végett. Nem szeretné, ha valótlanságok kerülnének 
a jegyzőkönyvbe. A Társulat szabályosan működik. A terület 81 ingatlant érint, nem 101-et. 
Akik nincsenek benne, azoknak külön kérése volt, hogy nem szeretnének bekerülni. Ami már 
nagyon  sokszor  elhangzott,  hogy  a  falu  számára  elfogadható  az  „A”  változat,  az 
Ábrahámhegyi gerincvezetékre való rácsatlakozás. A pályázat kiírója most már lehetővé tette. 
És  a  hatóságok  valóban  most  már  úgy  néz  ki,  engedélyeznék.  És  azt  szeretné  még  az 
önkormányzatnak  elmondani,  hogy  mindenféleképpen  ezt  a  megoldást  kellene  választani. 
Nem gondolja, hogy olyan komplex pályázat lesz, ami a zárt, a szippantós autót, az egyedit 
meg  minden  egyebet  egybe  vesz  és  engedni  fog.  A  gyökérzónással  kapcsolatban  kéri  a 
testületet, hogy a Nemzeti Parkkal vegye fel a kapcsolatot. Ők el tudják mondani, hogy miért 
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nem jó a gyökérzónás. Ők is szerettek volna ilyet, és mégis elálltak ettől. A Balaton-felvidéki 
nemzeti  Park  készített  egy  tanulmányt,  mert  valahol  meg  akarták  valósítani,  és  aztán 
elvetették ezt. 

Somogyi Győző 
Új  kormány  van,  új  szabályozók  lesznek.  Tehát  ami  tavaly,  tavalyelőtt  érvényes  volt,  az 
jövőre esetleg meg fog változni. Ez a gyökérzónásra és az egyéb alternatív megoldásokra is 
érvényes.  Kényszerűségből  már  több  mint  2  éve  csatornázással  foglalkozik.  Elolvasott 
mindenirányú szakirodalmat. Az a meggyőződése, hogy egy ilyen ritkán lakott faluban nem 
működne egy csatorna-rendszer,  mivel  olyan kevés  szennyvíz  keletkezik,  hogy ez vagy a 
világ legdrágább szolgáltatása lenne, vagy állandó bűzzel, dugulással járna. 
A  Viziközmű  Társulat  megalakulásáról  nem  akar  véleményt  mondani,  csak  azt  szeretné 
kiemelni, hogy ezt a Társulatot valóban bejegyezte a Veszprém Megyei Bíróság, mivel nem 
vizsgálta  az  adatok  helyességét.  Azonban  határidőn  belül  ezt  megtámadta,  és  ez  most 
szabályos  fellebbezéssel  a  Győri  Ítélőtábla  előtt  van.  A  másodfokú  tárgyalás  még  nem 
folytatta  le.  Véleménye  szerint,  amíg  ez  le  nem  folyt,  addig  a  Társulat  bejegyzése  nem 
tekinthető  jogerősnek.  Ezen  kívül  ugyancsak  szabályosan,  és  időben  beadott  bírósági 
megtámadás van, amit a Mátraházi Zsuzsanna és számos salföldi lakos kezdeményezett. Ez az 
eljárás nem folyt még le, tehát addig ez a Társulat nem tekinthető jogerősnek. harmadik, hogy 
S. V. Mónika és Verbovszki Valéria ellen egy ügyészségi vizsgálat van folyamatban, hivatali 
visszaélés megalapozott gyanújával. Ezt nem mi nyújtottuk be, tulajdonképpen ti jelentettétek 
fel  magatokat,  akkor,  amikor  ellenem  egy  rágalmazási  pert  indítottatok.  És  mivel 
polgármester és jegyző rágalmazása nem a bíróságra, hanem az ügyészségre tartozik, ezért 
indított  az  ügyészség  az  ügyben  nyomozást.  Ezt  a  nyomozást  a  Veszprém  Megyei 
Rendőrkapitányság 1 hónappal ezelőtt megszüntette. Azonban az én panaszomra az ügyészség 
úgy  döntött,  hogy  folytatni  fogja,  mert  megalapozott.  Itt  van  a  kezemben  a  határozat. 
Mindaddig, amíg ez a nyomozás folyamatban van, addig szintén nem tekinthető a Viziközmű 
Társulat  –  miután  az  elnöke  ellen  hivatali  visszaélés  megalapozott  gyanújával  nyomozás 
folyik – jogerősnek és törvényesnek. 
Hangsúlyozza, hogy ezt a csatát nem ő kezdte. Ő lenne a legboldogabb, ha ezt be lehetne 
fejezni.  És egyáltalán nem az a célja, hogy a Mónikát, vagy a Verbovszki Valériát  utólag 
„elmeszeljék”. Attól viszont szeretné megóvni magát és a salföldi polgárokat, hogy egy nem 
létező beruházásra 20 millió forintot kiszedjenek a zsebükből. 

Fábián Gusztáv
Reagál az elmondottakra. Valóban a nyomozás újra el lett rendelve, Somogyi Győző panasza 
alapján. 

Simonné Vitányi Mónika
Az önkormányzat  erről kapott  hivatalos értesítést?  Mert én az elsőről sem kaptam. Ebben 
sincs név szerint, hogy ellenem folyna bármilyen eljárás. Megint azt mondják, hogy ellenem 
folyik eljárás. Ellenem nem folyik eljárás.

Fábián Gusztáv
Ilyen papír itt nincs. A kezünkben lévő határozatot Somogyi Győző kapta, ezt adta ide a mai 
napon.  Ebben valóban csak  annyi  van,  hogy panasszal  élt  Somogyi  Győző  és  a  Salföldi 
Viziközmű  Társasággal  szemben  panasza  alaposnak  nyilvánítatott.  Véleményem  szerint 
annyit  jelent,  hogy  eljárás  indul  ismét.  Elindult  az  eljárás  a  Viziközmű  Társulat  ellen. 
Véleményem szerint nem azt jelenti, hogy ez a Társulat nem működik, mert működik addig, 
amíg  a  bíróság  el  nem  dönti,  hogy  nem  működhet.  Cégbírósági  bejegyzéssel  bejegyzett 
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Viziközmű Társulat működhet. Az más kérdés, hogy a Veszprém Megyei Rendőrkapitányság 
nyomozást rendel el. 

Bekiabálások. 

Fábián Gusztáv
Ez egy magánszemély  beadványa.  Itt  szeretném ezt  lezárni.  Ezt  tény.  Ettől  függetlenül  a 
csatorna társulat működhet, mert semmiféle bírósági határozat nem születetett, hogy fejezze 
be a tevékenységét. De eljárás jelen pillanatban van vele szemben. 

Simonné Vitányi Mónika
Ellenem,  név  szerint,  van  eljárás?  Az szerepel  benne,  hogy Simonné  Vitányi  Mónika  és 
Verbovszki Valéria ellen van eljárás? Mert ez már megint túllép mindenen… Ahhoz hogy 
eljárás legyen ellenem, nekem is kell kapnom papírt, ha én vagyok megvádolva. Engem nem 
vádolt  meg  senki,  nem  kaptam  semmilyen  papírt,  ebben  sem  vagyok  nevesítve. 
Jegyzőkönyvben szeretném, ha ez szerepelne. 

Bekiabálások

Fábián Gusztáv
Szeretné  a  vitát  lezárni.  Felolvassa  a  rendőrségi  határozatot.  (Ügyszám,  ügyintéző  neve, 
nyomozás folytatását rendeli el Somogyi Győző beadványa alapján. A korábbi megszüntető 
határozatot  hatályon kívül helyezi,  a nyomozást  újra elindítja.  Indokolás részben Somogyi 
Győző beadványára hivatkozik. Név szerint nem szerepel benne Simonné Vitányi Mónika.)

Bekiabálások.

Fábián Gusztáv
Azért olvasta fel, hogy tisztázzák a helyzetet. Nevek nem hangzottak el. Elhangzott egy cím 
(polgármester, jegyző).

Somogyi Márk
A Társulat nem kívánatos működéséről beszél. A társulat elnöke azt írja körlevélben, hogy 
ellene nem folyik semmilyen nyomozás. 

Bekiabálások

Simonné Vitányi Mónika
Hol van leírva a nevem? Én kaptam értesítőt? 

Somogyi Márk
Mónika azt állítja, hogy ellene nem folyik eljárás. Most igen is folyik. Ebben a határozatban 
nem szerepel a neve, rendben. De nyilvánvaló, hogy mindenki tudja, miről szól ez a határozat. 

Fábián Gusztáv
Lezárja a témát. Majd a bíróság eldönti a témát. 
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Simonné Vitányi Mónika 
Még egyet szeretne jelezni: kijelenti, hogy ő most kapta meg Somogyi Győzőtől ezt a papírt. 
Eddig semmiféle ügyről nem tudott, hogy ellene folyik bármiféle eljárás. Én a mai napig nem 
kaptam, sem mint polgármester, sem mint Simonné Vitányi Mónika.

Fábián Gusztáv
Igen,  megjegyzem  ez  a  határozat  Somogyi  Győzőnek  szól.  Ezért  nem  kapott  sem  az 
Önkormányzat, sem pedig Simonné Vitányi Mónika. 

Somogyi Győző
Megmagyarázom Mónika. A rendőrség és az ügyészség korrektnek, mert ő téged nem nevesít. 
Lehet, hogy a végén én leszek elitélve. 

Bekiabálások

Mátraházi Zsuzsanna
Szeretné megkérni Simonné Vitányi  Mónikát, mint a Társulat elnökét, hogy a körlevélben 
voltak erős félreértések.  Jó,  erről az eljárásról nem tudott.  De most  akkor tájékoztatja,  és 
szeretné megkérni, hogy korrigálják: A Tapolcai Városi Bíróságon nem 1 ember beadványa 
van, hanem 17 felperes van. 

Simonné Vitányi Mónika 
Erről szintén nem tudok, mert sem mint polgármester, sem mint Salföldi Beruházó Viziközmű 
Társulat elnöke nem kaptam  a Bíróságtól semmit. 

Mátraházi Zsuzsanna 
Akkor honnan vetted, hogy egy ember beadványa? 

Simonné Vitányi Mónika 
Azért,  mert  te  adtál  egy  papírt  nekem.  Onnan  tudom,  hogy  mondtad,  hogy  beadtál  egy 
beadványt a bíróságra. 

Bekiabálások

Fábián Gusztáv
Akkor ezeket a félreértéseket tisztázták. Szeretné lezárni a vitát. 

Sylvia Hess
Még szeretne hozzászólni a témához. Most egy új ötlet merült fel: vesz a falu egy szippantós 
kocsit. Egy köbméter szennyvíz elszállítása 2300 Ft.  Szeretné tudni, ha a falu vesz egy ilyen 
autót, hova fogják elvinni a szennyvizet és mennyibe fog kerülni a szennyvíz szippantása? 

Somogyi Márk 
A választási lehetőség előtt egyes megoldási javaslatok előnyeit, hátrányait elemzik. 

Sylvia Hess
Beszélt  Vida  Andrással  (Tapolca  Város  Önkormányzata,  építéshatósági  ügyintézője)  és 
megkérdezte,  hogy  mennyibe  kerülne  egy  egyedi  szennyvíztisztító  saját  területen.  Azt  a 
tájékoztatást kapta, hogy legalább 2 millió forintba kerül. 
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Bekiabálások. 

Sylvia Hess
Szeretne konkrét adatokat, számokat tudni. 

Mátraházi Zsuzsanna
Erről szól a javaslat, hogy megvizsgálják a lehetőségeket, mi mennyibe kerülne. 

Fábián Gusztáv
Az egyedi szennyvíztisztító ára 150 ezer forinttól 3 millió forintig is változhat. A szippantós 
autó egy nehéz feladat.  Ha nyerne az önkormányzat  pénzt és venne egy szippantós autót, 
nyilván megpróbálná sokkal olcsóbban elvinni a szennyvizet a lakosságnak. De el kell vinni 
egy helyszínre, ki kell fizetni a környezetterhelési díjat.  A szippantós kocsi működhet non-
profit  szervezeten  belül,  ahol  csak  a  felmerülő  költségeket  kell  kifizetni.  És  így  le  lehet 
szorítani a szennyvízszippantás árát minimálisra. El tudja képzelni azt is, hogy ez a szippantós 
autó  más  településen  is  dolgozna  piaci  árakon,  és  akkor  lenyomná  a  szippantás  árát 
megközelítőleg  annyira,  mint  amennyi  a  víz  díja.  Ez  lenne  az  optimális.  Csak  akkor 
valósítanák  meg,  ha  nagyon  olcsón  lehetne  elvinni  a  szennyvizet  a  lakosoknak,  másnak 
drágábban. Ehhez egy önálló KHT-t kellene létesítenie az önkormányzatnak. 

Sylvia Hess
Konkrét árakat szeretne tudni. 

Mátraházi Zsuzsanna 
Nem tudnak még konkrét árakat mondani. Ezt szeretnék kideríteni.

Fábián Gusztáv
Ismerteti  határozati  javaslatát,  valamint  szennyvízkezelési  koncepcióját.   (jegyzőkönyvhöz 
csatolva) Szeretné figyelmeztetni  a hatóságokat,  hogy nem kérnek a hatástanulmányokból, 
mert úgyse valósítják meg.  

Mátraházi Zsuzsanna
Szeretné tudni, hogy honnan van a hatástanulmány? 

Fábián Gusztáv
Nem tudja, szerinte önmagát gerjeszti. 

Vargyas Diána 
A Közép-dunántúli Környezetvédelmi, Természetvédelmi és Vízügyi Felügyelőség eljárása. 
A  korábbi  határozatukat  az  Országos  Környezetvédelmi,  Természetvédelmi  és  Vízügyi 
Felügyelőség  megsemmisítette,  és  új  eljárás  lefolytatására  kötelezte  a  Felügyelőséget.  Ezt 
korábban az  Önkormányzat  kérelmezte,  szükség volt  rá  a  csatorna  pályázathoz.  Azonban 
változott  a  Kormányrendelet  (314/2005.  XII.  25.)  és  most  már  nemcsak  az  egyedi 
szennyvíztisztító telepre, hanem a szennyvíz gyűjtőhálózatra is kiterjed az előzetes vizsgálati 
eljárás.   Engem  ez  ügyben  megkerestek,  én  a  polgármester  urat  erről  tájékoztattam, 
szakhatósági állásfoglalást kértek tőlem. Én elfogultságra hivatkozva kértem a Közigazgatási 
Hivatalt  szakhatósági  állásfoglalás megadására másik hatóságot jelöljön ki.  Tapolca Város 
jegyzőjét jelölték ki, mint szakhatóságot. Beszéltem a Felügyelőségnél az ügyintézőkkel, akik 
azt  a  tájékoztatást  adták,  hogy ez  nem egy kötelező  határozat,  abban  csupán  fel  lesznek 
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sorolva,  hogy milyen  engedélyek,  eljárások szükségesek az egyik  illetve  a másik  változat 
megvalósításához. 

Fábián Gusztáv
Szavazásra bocsátja ismertetett határozati javaslatát. 
Szavaznak.
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
elfogadja a javaslatot és meghozza az alábbi határozatot: 

88/2010 (XI.22.) Kth. sz. határozat

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete
elveti önálló községi szennyvíztisztító telep létesítését,

szennyvízkezelés céljából a község területén, ilyen
üzemet nem építtett. Szennyvíztelep megvalósítási

lehetőségét adó pályázatokon nem vesz részt,
környezeti hatástanulmány készítését ezzel

kapcsolatban nem kéri, nem vesz figyelembe.

2. Venturi Kft. levele, Somogyi Győző levele

Fábián Gusztáv
A  Venturi  Kft.  levelét  felolvassa.  (jegyzőkönyvhöz  csatolva)  A  testület  véleményét  kéri 
ezekkel kapcsolatban. 

Mátraházi Zsuzsanna 
A lakosság megkérdezését, szakértők bevonását és véleményét tartja fontosnak a csatornával 
kapcsolatban. 

Fábián Gusztáv
Jelenleg  a  szennyvízkezelési  koncepció  kidolgozásával  foglalkoznak.  Még kész terv  ezzel 
kapcsolatban nincs. Felolvassa Somogyi Győző a Káli Medence Környezetvédelmi Társaság 
titkárának  levelét.  (jegyzőkönyvhöz  csatolva)  A  Salföldi  Viziközmű  Beruházó  Társulat 
feloszlatására  tett  javaslatra  előadja,  hogy  ez  ügyben  az  önkormányzat  határozatot  nem 
hozhat. A másik említett pont: az önkormányzat szerződése a Beszt és a Venturi Kft. között. 
A Beszt Kft-vel az önkormányzatnak nincs szerződése. A Venturi Kft.-vel kötött  az előző 
önkormányzat szerződést csatornatervezésre. A szerződés lényege: a Venturi Kft. felajánlott 
az  önkormányzatnak  4  évvel  ezelőtt  egy  olyan  lehetőséget,  hogy  addig,  amíg  a  Salföldi 
Önkormányzat  csatorna-pályázaton  nem  nyer,  addig  ingyen  a  terveket  elkészíti.  Az  első 
kifizetést a megvalósítás során az „első kapavágást” követően 30 napon belül kell teljesíteni, a 
tervezési díjat, ami kb. 4,9 millió forint + ÁFA. A Venturi cég terveket készített, véleménye 
szerint  elkövetett  egy  hibát  2009  nyarán  Simonné  Vitányi  Mónika  előző  polgármester 
javaslatára áttervezte a csatornarendszert kisebb lakosságszámúra. Ehhez nem volt joga, mert 
a tervező cég a teljes salföldi csatornázásra vállalt  szerződést,  és önkormányzati  határozat 
nem volt a kezében, hogy lecsökkentse 82 érdekeltségi egységre a tervet. Tehát a Venturi cég 
tervezett egy tervet, amit az önkormányzat vagy felhasznál, vagy nem. De követelése csak 
akkor lehet, ha egy nyertes pályázattal megkezdtük a csatorna megvalósítását. Nyilván a cég 
nem szeretné, ha a munkájának ellenértéke nem lenne, de ezt a kockázatot elvállalta. Kéri a 
testület véleményét.
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Mátraházi Zsuzsanna
Hasonlóképpen gondolja ő is.   Nincs jogosultsága a Testületnek a Társulattal kapcsolatban 
döntésre,  ez  a  bíróság  feladata.  A cégekkel  kapcsolatban  is  egyetért  a  polgármester  által 
elmondottakkal. 

Somogyi Márk
Javasolja, hogy az önkormányzat  csatlakozzon azokhoz a személyekhez, akik a Társulattal 
kapcsolatban kérelmet adtak be a bírósághoz, illetve a Somogyi  Győző beadványa alapján 
indult nyomozásba ügyfélként jelentkezzen be. 

Fábián Gusztáv
A  rendőrség  Somogyi  Győzőnek  címzett  határozatában  azt  írja,  a  nyomozás  elindult, 
tanúmeghallgatások lesznek. Ezt várjuk meg. 

Somogyi Márk
Az önkormányzatnak egyértelműen van egy álláspontja. Erről tud az ügyészség? 

Fábián Gusztáv
Az önkormányzat álláspontját nem tudja, de elolvashatja akár a mostani ülés jegyzőkönyvét 
is.  Ezt  el  lehet  küldeni  az  ügyészségnek,  de  ez  egy  önkormányzati  ülésen  elhangzott 
vélemény. A nyomozati anyagban figyelembe vehetik, de nem kötelessége az ügyészségnek. 
Nem szeretne beavatkozni az ügyészség munkájába. 

Mátraházi Zsuzsanna
Véleménye szerint azt felajánlhatja a testület – mivel 2 tagja egyezik a korábbi testülettel – 
hogy a tanúkihallgatásra elmegy, ha erre az ügyészség igényt tart, természetesen ott lesz. 

Fábián Gusztáv
Ennek  nincs  akadálya  akkor,  ha  a  tanúkihallgatást  az  ügyészség  kezdeményezi,  akkor 
kötelező is. 

Petrovits László
Ő itt volt azon az ülésen, ahol a Venturi Kft. képviselője javasolta, tehát nem a Mónika, hogy 
csökkentsék az érdekeltségi egységek számát, ha nincs annyi jelentkező rá.

Fábián Gusztáv
Az önkormányzat a csökkentett műszaki tartalomról soha nem szavazott. 

Somogyi Győző
Úgy  gondolja,  mivel  az  önkormányzat  soha  nem  határozott  önkormányzati  ingatlanok 
beviteléről,  ezt  a  mostani  önkormányzat  kinyilváníthatná  határozatban,  hogy  ebben  a 
csökkentett beruházási tervben az önkormányzati ingatlanokkal nem vesz részt. 

Fábián Gusztáv
Az tény,  hogy korábban se,  sem ő,  sem Mátraházi  Zsuzsanna nem szavaztak  arról,  hogy 
Salföld Község Önkormányzata hány ingatlannal lépjen be, egyáltalán, hogy belépjen-e. Mert 
bizonyos szempontból evidens, hogy az önkormányzat az ingatlanaival belép. De az előző 
polgármester asszony olyan önkormányzati  ingatlanokat is bevitt,  amit soha nem szavazott 
volna meg, pl.: a teljesen üres, játszótérnek nevezett 117-es számú ingatlant. Ettől függetlenül 
hozhat  olyan  határozatot  az  önkormányzat,  hogy  kilép  a  Salföldi  Beruházó  Viziközmű 
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Társulatból.  Ennek  jogi  következményei  is  lehetnek,  nem  tudja,  mik  a  következmények 
pontosan. Ezt a javaslatot megtárgyalhatják. 

Sylvia Hess
Ő is részt vett a csatornával kapcsolatos ügyekben. Nagyon fontosnak tartja a csatornát, mert 
ha nincs csatorna, nem tudnak építkezni. Hiába van építési telek, nem tudnak építkezni, nincs 
meg oldva a szennyvízelvezetés. Nem szabad elfelejteni – tudom, ti nem akartok csatornát, ez 
a ti magánügyetek – de legalább 60 ember itt a faluban akar csatornát. 

Bekiabálások

Mátraházi Zsuzsanna
A pályázatban benne volt, hogy előfinanszírozást az elő-közművesítésre nem adnak. Ez azt 
jelenti, hogy ahol üres telek van, nincs víz, nincs szennyvíz, azt nem támogatja ez a pályázat. 

Sylvia Hess
Ahol  állandó  lakos  van,  oda  el  kell  vinni  a  csatornát.  A faluban  az  ingatlantulajdonosok 
többsége  azt  szeretné,  ha  lenne  csatorna.  És  ha  a  képviselők  nem azt  képviselik,  amit  a 
többség akar, azt nagyon furcsának találja. 

Bekiabálások.

Fábián Gusztáv
Nem érte egyet Sylvia Hess-szel, miszerint a többség csatornát akar. 

Bekiabálások.

Fábián Gusztáv
Szerinte soha nem jött volna össze a Csatorna Társulathoz a szükséges létszám, ha teljes, 102 
érdekeltségi egységre nézik. Ezért lett lecsökkentve. Majd ezt a bíróság eldönti. 

Bekiabálások. 

Fábián Gusztáv
Szeretné, ha a vitát abbahagynák. 

Simonné Vitányi Mónika 
2004-ben  készült  olyan  szerződés  a  Venturi  Kft.-vel  –  akkor  még  Ábrahámhegyhez 
tartozzunk,  Soltész  Attila  volt  a  jegyzőnk,  az  ő  kérése  volt,  hogy  nézessük  meg  ezt  a 
szerződést egy ügyvéddel  – hogy egy ügyvéd megnézte,  és a testület  így fogadta el,  és a 
szerződés így lett aláírva. Azóta csak módosítások történtek, de az alapszerződés ügyvéd által 
lett elfogadva. A csökkentett tervekkel kapcsolatban annyit szeretne elmondani: nem készült 
csökkentett terv. A tervek az egész településre készültek el. Az érdekeltségi egység, a Salföldi 
Beruházó  Viziközmű  Társulat  érdekeltségi  területe  lett  lecsökkentve,  de  nem  a  tervek. 
Szeretné, ha ez a jegyzőkönyvben szerepelne. A tervek az egész településre készültek. 

Bekiabálások.

Fábián Gusztáv
Próbál rendet tenni. 
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Simonné Vitányi Mónika 
A Salföldi Beruházó Viziközmű Társulat október 11-én bejelentkezett ügyfélként. Szeretné 
kérni  az  önkormányzatot,  hogy  vegye  figyelembe  a  vezetőséget  és  hívja  meg  a 
szennyvízkezelési koncepció kidolgozására. És vegyék figyelembe, hogy meg kell oldani a 
szennyvízkezelést, és a Társulat szabályosan működik. 

Bekiabálások. 

Fábián Gusztáv
Az előző év folyamán látott egy technikailag lecsökkentett műszaki tervet, és abban a Petőfi 
utca nem szerepelt,  csak 1 vagy 2 ingatlannal.  2009 szeptemberében 6 emberrel  nézték a 
terveket, többek között Mátraházi Zsuzsannával. Még az első, alakuló ülés sem volt, de már 
csökkentett műszaki terv készült. 

Bekiabálások.

Fábián Gusztáv
A témát lezárja. Elhangzott egy kérés a Salföldi Beruházó Viziközmű Társulattól, miszerint 
ügyfélként  bejelentkeztek,  hogy  a  szennyvízkezelési  koncepció  kidolgozásában  részt 
vehessenek.  Amennyiben javaslatuk  van,  írásban is  megtehetik.  Elfogadják a javaslatukat, 
bárkinek a javaslatát várják ezzel kapcsolatban. A témát lezárja. 

3. A közvilágítás beállításainak módosítása, EON szerződések vizsgálata

Fábián Gusztáv
Mivel  az  önkormányzat  nagyon  nehéz  anyagi  helyzetben  van,  mindenképpen  szeretnék 
lecsökkenteni  a  közvilágítás  idejét.  1  órával  később szeretnék  bekapcsoltatni,  és  1  órával 
korábban szeretnék  kikapcsoltatni.  Jelenleg  érzékelővel  működik,  túl  korán bekapcsol,  túl 
későn kapcsol le. Ez évi legalább 50 ezer forint többletköltséget jelent. A másik probléma: a 
számlák  aláírásakor  találkozott  egy  EH-SZER  Energetikai  és  Távközlési  Hálózatépítő  és 
Szerelő  Kft  számláival.  Ezek  havi  6-7000  forintos  számlák  voltak.  Ez  a  cég  a  salföldi 
közvilágítást ellenőrzi. Ez a cég bejön, megtekinti a lámpákat, ha szükséges, kicseréli. Le van 
írva, hogy milyen munkákat végezhet.  A szerződést nem olvassa fel, mert bizalmasan kell 
kezelni,  harmadik  félnek  arról  tájékoztatást  nem  adhat.  Ezt  a  szerződést  a  korábbi 
polgármester kötötte 2007-ben. Erről önkormányzati ülésen soha nem hallottunk. 

Továbbiakban a közvilágítással kapcsolatosan javaslatokat tesznek. Határozat ez ügyben nem 
született. 

4.Adórendeletek felülvizsgálata 

Fábián Gusztáv
Az adók emelését nem javasolja. Nem kéne változtatni az adórendeleteken. 

Mátraházi Zsuzsanna
Egyetért a polgármesterrel. 

Fábián Gusztáv
Akkor az adórendeletek maradnak. 
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5. Rákóczi utcai közműfejlesztés

Mátraházi Zsuzsanna 
Egy,  a  Rákóczi  utcában  lévő  telektulajdonos  kérésére  foglalkozott  az  üggyel.  Nem  kap 
használatbavételi engedélyt, illetve haladékot kapott december 31-ig, mivel a közműfejlesztés 
az utcában nem történt meg. Arra kérte az önkormányzatot, lépjen valamit az ügyben, mert ha 
ő tudja, hogy nem lesz áram ebben az utcában, akkor el sem kezdi az építkezést. A jegyzőt 
kéri tájékoztatásra az üggyel kapcsolatban. 

Vargyas Diána 
Csatlakozási szerződést kötött az Önkormányzat,  le lett  adva a többletáram-igény az EON 
felé. Hosszas levelezés volt, nem stimmeltek az adatok, hiánypótlás, adatjavítás történt. Utána 
bejött egy cég, aki a közvilágítást megtervezte. Ennek is hosszas volt a folyamata. A legutolsó 
álláspont szerint az EON leírta, hogy a csatlakozási szerződés határidejéből kifutottunk, újat 
kellene kötni, ehhez le kéne adni a tulajdoni lapokat,  ez igen költséges, egyelőre ezeket a 
polgármester úr még nem kérte. Az EON-tól tájékoztatást kértem, hogy mi volt az oka, ami 
miatt ilyen hosszasan elhúzódott ez a dolog, mert nem derül ki egyértelműen az ügyiratból.  
Várjuk a válaszukat. 

Mátraházi Zsuzsanna
Véleménye szerint 2008-ban az önkormányzat a határidőt nem tartotta. 

Vargyas Diána 
Hiánypótlások történtek.   

Mátraházi Zsuzsanna
Megkereste a céget,  aki a közműfejlesztést  tervezte.  Hajlandó lenne eljönni egy egyeztető 
tárgyalásra. Javasolja, hogy az urat a következő ülésre hívják el, aki azt ígérte, hogy utánanéz 
az EON-nál, hogy hol akadt el ez a dolog és miért. 

Fábián Gusztáv
Szünetet rendel el. 

Az ülés 16:30-kor folytatódik. 

6. Falugondnoki szolgálat 

Fábián Gusztáv 
A követező napirendi pont a falugondnoki szolgálat szervezeti és működési szabályzatának 
elfogadása illetve a munkaköri leírásának elfogadása. Egy kérdéses pont volt: a munkaidő. 
Beírták a munkaköri leírásba a rugalmas munkaidőt. Kérdezi a képviselőket, hogy elolvasták-
e? Kérdezi a falugondnokot, hogy elolvasta-e a munkaköri leírást? 

Kovács István
Nem, mivel most kapta meg. Előadja, hogy lassan 2 éve látja el a munkakörét, de csak most 
kap  munkaköri  leírást.  Úgy  gondolja,  hogy  amióta  falugondnokként  dolgozik,  olyan 
visszajelzést nem kapott, hogy nem végzett volna el egy munkát, vagy ne csinálta volna meg 
maximálisan. Mivel a településen él, látja, hogy kinek milyen gondja van. Eddig nem csinált 
problémát abból, hogy a munka hétköznap, vagy hétvégén van. De nem szeretné, ha valaki 
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visszaélne a jóhiszeműségével. Saját magának igyekezett a munkakörét, feladatát megtervezni 
a  lakosság igényei  alapján.  Múlt  év decemberében is  kérte  a lehetőséget,  hogy be tudjon 
számolni  a falugondnoki tevékenységről.  Most ezt újra kéri a testülettől,  mert  ez feladata, 
hogy évente beszámoljon a lakosság, illetve a testület felé. Kéri a testületet, hogy számára 
lehetőséget biztosítson. 

Fábián Gusztáv
Most? 

Kovács István
Nem most, erre fel kell készülni. 

Fábián Gusztáv
A következő testületi ülésen napirendre veszik. Erről mindenkit kiértesítünk, és akit érdekel, 
eljöhet. Csak ne a karácsonyi ünnepség előtt legyen, mint tavaly. 

Kovács István 
Tavaly nem lehetett másképp megoldani, előtte kötelező tanfolyamon voltam. És ellenőrzés 
volt várható. Az hogy a tanfolyam vezetője, illetve kijelölt személy nem jött el, az időjárásnak 
volt  köszönhető.  És  ez  az  egyetlen  időpont,  ahol  a  falu  nagy része  jelen  van.  Tudomást 
szerezhetnek a  falugondnoki  szolgálatról,  az  igénylésekről,  a  félreértéseket  tisztázni  lehet. 
Ezért kéri a testülettől, hogy biztosítsanak neki lehetőséget, hogy beszámolhasson. 

Fábián Gusztáv
Akkor a következő ülésen megtörténhet. 

Kovács István 
A másik: a munkaköri leírásom. 

Fábián Gusztáv
A szervezeti és működési szabályzaton előbb legyünk túl. Ez egy standard dolog. 

Kovács István 
Nem  egy  standard  dolog.  Az  1/2000.  (I.  17.)  SZCSM  rendelet,  ami  világosan  rögzíti  a 
falugondnok feladatait. A tisztelt képviselő-testületnek tudnia kellett volna mindezt, amikor 
pályázott a falugondnoki szolgálatra, hogy mi ez. Azért kellett szakmai programot készíteni, 
mert  arra  szükség  volt  a  pályázat  benyújtásához.  Igyekszem  mindent  a  falu  érdekében 
megtenni. Azt is tudom, hogy megszűnnek munkakörök év végén, és a falunak nincs pénze. 
Ezek  az  állások  közfoglalkoztatás,  bizonyos  pályázatok  útján  voltak  betöltve,  ezek  most 
megszűnnek. Azt látom, hogy nekem tovább kellene vinni. Az 1/2000 SZCSM rendeletben 
ezek a  feladatok nincsenek benne.  Ha lesz  egy ellenőrzés,  és  azok a  feladatok,  amiket  a 
rendelet megjelöl – amiért a település a támogatást kapja – sérülnek, észrevételezni fogják. 
Azért jelzi  a képviselő testület  felé:  megszűnik az internet szolgáltatás (az eMagyarország 
pont), a mozgó könyvtár. És most bekerülne a munkaköri leírásba. Akkor ez hogy működne? 
Reggel  fuvarba  megyek,  napközben dolgozok,  este  fuvarba  megyek?  Bizonyos  időpontok 
vannak, amiket vállalnia kell a testületnek, a nyitva-tartásokra gondolok. Ez nem tudom, hogy 
kívánják megoldani, mert ez nem a falugondnok feladata. 

Vargyas Diána
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Evvel  kapcsolatban  észrevételt  tennék.  Bárány  Gyula  ügyintéző  felém  jelezte  ezeket  a 
tervezett módosításokat. Az SZMSZ-nél a helyettesítés rendje kérdéses. Ezt ma nem fogják 
tudni elfogadni. Nem tudok róla, hogy a helyettesítésre vonatkozóan megkötötték volna már 
az együttműködési megállapodást, ami az SZMSZ mellékletét képezné. Valamelyiküknek fel 
kell venni a kapcsolatot Kékkút polgármesterével, hogy ezt a megállapodást megkössék. E 
nélkül  az  SZMSZ-t  nem  tudják  elfogadni,  mert  a  melléklet  is  része.  A  másik  gond  a 
munkaköri leírással kapcsolatosan: Felvettem a kapcsolatot Csörsz Klárával, aki a Magyar 
Tanya- és Falugondnoki Szövetség tagja, ők felügyelik ezt a szolgálatot. Feltettem neki ezeket 
a  kérdéseket,  hogy lehet-e  ilyen  plusz feladatokat  belevenni  a  munkakörbe.  Felolvasom a 
levelét  (a  jegyzőkönyvhöz  csatolva).  „A  falugondnok  feladatkörébe  az  1/2000.  (1.17.) 
SZCSM rendeletben foglalt feladatok tartoznak. Az SZMSZ és a munkaköri leírás tervezett 
módosítása  e  rendelet  olyan  mértékű  felülírása,  melyet  nem  tartok  jogszabályi  oldalról 
megalapozottnak.” 

Kovács István 
Az említett honlapról letöltöttük az iratmintákat. Az alapján próbálta a Gyula összeállítani asz 
SZMSZ-t és a munkaköri leírást, próbáltuk már több alkalommal a testület elé terjeszteni, de 
mindig valami oknál fogva ez nem történt meg. Azért jelzem a testület felé. Rám lehet testálni 
ezeket  a  feladatokat,  de  ha  lesz  egy  ellenőrzés,  meg  fogják  kérdezni,  hogy  azoknak  a 
feladatoknak pl.: házi segítségnyújtás a rovására megy, miért történik? És az eMagyarország 
pont üzemeltetése, a mozgó könyvtár nem fér bele a falugondnoki tevékenységbe. 

Mátraházi Zsuzsanna
Szerinte  belefér.  Ha  azt  nézzük,  hogy  az  egészségügyi  szolgáltatáshoz  való  hozzájutás 
biztosítása,  akkor  az  is  belefér,  hogy az  orvosi  rendelőt  kinyissa.  Ha azt  nézzük,  hogy a 
közösségi és szociális információk szolgáltatása, akkor abba tökéletesen belefér a könyvtár és 
az eMagyarország pont. 

Kovács István 
A rendelet  leírta  egyértelműen.  Nem tudod  értelmezni?  Vagy  a  magad  módján  próbálod 
értelmezni?  Felolvassam?  Amikre  a  település  a  támogatást  kapja,  azok  a  rendeletben 
meghatározott feladatok. Nem történt a téli munkákkal kapcsolatos intézkedés, a helyettesítés 
rendje sincs megoldva. Az eMagyarország és a könyvtárral kapcsolatban pedig a felelősség 
kié, adatszolgáltatási kötelezettség kit terhel? Kötelező tanfolyamra ki megy el? 

A továbbiakban a falugondnoki szolgálattal kapcsolatos lehetőségeket beszélik meg. 

Vargyas Diána 
Számomra  egyértelmű,  hogy  a  Magyar  Tanya-  és  Falugondnoki  Szövetség  nem  tartja 
elfogadhatónak a munkaköri  leírásban tervezett  módosításokat.  Javaslom a testületnek,  ne 
fogadják  el  ebben  a  formában  a  munkaköri  leírást  és  az  SZMSZ-t,  hanem vegyék  fel  a 
kapcsolatot  az  érintettekkel,  kérjék  ki  Önök  is  a  véleményüket.  Én  most  felhívtam  a 
figyelmüket,  hogy ebben a formában jogszabályt  sértenének. Ha a tervezett  módosításokat 
mégis megtesszük, magával vonhatja azt is, hogy megvonják az állami támogatást. 

Deákné Sabján Éva
A falugondnok érdekében elmondja, hogy a munkája egy rendkívül összetett dolog. Elmondja 
a saját esetét: el kell utaznia, és úgy alakult, hogy a lakásán zárakat kellett cserélnie. Tudta, 
hogy a falugondnok szabadságon van, de reggel 8-kor felhívta, 10 perc múlva ott volt, és a 8 
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órás munkaidőnek a felét nála töltötte zárszereléssel. Amiért igen hálás, és köszöni. El kellett 
menni Tapolcára, vásárolni, szerelni stb. Vannak ilyen szituációk, erre is kell gondolni. 

Javaslatfelvetések. 

Fábián Gusztáv
Egyetért avval, hogy keressék meg Csörsz Klárát. 

Sylvia Hess
Ha jól értem, ti a Panninak a munkáját akarjátok odaadni a Pistinek? Ez a munkahelyteremtés, 
amit a választás előtt ígértetek? Evvel mennyi pénzt tudtok megspórolni? 

Fábián Gusztáv
Ez  a  napirendet  lezárja,  de  a  következő  szorosan  kapcsolódik  ehhez.  Előreveszi  a  13. 
napirendi pontot. Még kiegészíti avval, hogy a falugondnok jelenleg besegít a könyvtár és az 
eMagyarország pont üzemeltetésébe. De még erre visszatérnek. 

13. Közfoglalkoztatás rendszerének átalakításáról tájékoztató 

Vargyas Diána 
Ismerteti  a  fontosabb  pontokat  a  Foglalkoztatáspolitikáért  Felelős  Államtitkár  települési 
önkormányzatok  részére  szóló  tájékoztatójából  a  közfoglalkoztatás  rendszerének 
átalakításáról. (A tájékoztató a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

Fábián Gusztáv
Pozitív fejlődésnek tartja az ismertetett változásokat. Ezek alapján ígéri, hogy az elhangzottak 
alapján lesznek felvéve a regisztrált munkanélküliek Salföldön, és a lehetőségekhez mérten 
felvesznek mindenkit. 

7. Iskolabusz járatok módosítása 

Fábián Gusztáv
Mátraházi Zsuzsannát kérte meg tájékozódjon ez ügyben. A cél nem az, hogy a gyerekek ne 
tudjanak eljutni az iskolába, hanem az, ha a busz 1 gyereket visz az iskolába, akkor azt a 
pénzt, amit erre fordítunk (8-10 ezer forint) inkább a falugondnoki szolgálatra fordítsuk. És 
inkább  a  falugondnoki  szolgálat  menjen.  A  későbbiekben  megállapodhatnak  az 
Ábrahámhegyi Önkormányzattal, ahol nemsokára beindul a falugondnoki szolgálat. Egyszer 
ők vinnék a gyerekeket Badacsonytomajra, egyszer mi. 

Mátraházi Zsuzsanna
Ezekkel az elgondolásokkal kereste meg a Somló Volán illetékesét. Megnézték a szerződést, 
ami havi kb. 8 ezer forint, és jövőre emelkedik. A szerződés 4 járatra szól. Ezekhez kértek 
támogatást.  A  négy  járat:  7.15  Salföld  –  Ábrahámhegy  –  Badacsonytomaj,  13.55 
Badacsonytomaj – Ábrahámhegy – Salföld, 14.11 Salföld – Ábrahámhegy – Badacsonytomaj, 
16.44 Badacsonytomaj – Ábrahámhegy – Salföld. Megfigyelte ezeket a járatokat, és úgy látja, 
csak 1-1 gyerek használja. A megkeresett  területi  koordinációs igazgató elmondta,  hogy a 
szerződés 15 nappal korábban felbontható, illetve szüneteltethető. 
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Fábián Gusztáv
Januártól tartja teljesíthetőnek azt, hogy a falugondnok vigye a gyerekeket, Ábrahámheggyel 
együttműködve. Ezeket még részletezni kellene. 

Kuti Mária 
Rossznak tartja, ha az említett járatok megszűnnek, mert ő is gyakran használja. Amennyiben 
így lesz, akkor szeretné, ha a lakosság is ugyanúgy használhassa a falugondnoki szolgálatot, 
ha el akar jutni valahová. 

Fábián Gusztáv
Bárki használhatja. 

Kuti Mária
Másik problémaként felveti a Tapolca – Révfülöp járat kiterjesztésének lehetőségét Salföldre. 

Fábián Gusztáv
Ez évek óta probléma, mindig kérték, soha nem sikerült megegyezni ez ügyben. Nem jönnek 
be Salföldre. Több sikertelen kezdeményezés volt ez ügyben. Megpróbálhatják újra.  
Továbbra is úgy gondolja, ha egy gyerek használja a buszt, nincs kellően kihasználva. 
 
Kovács István
Egy gyerek is gyerek,  az ő érdekeit  is figyelembe kell venni, meg kell oldani az iskolába 
jutását. 

Petrovits István
És fordítva  is  kell  működnie:  ha  megszaporodnak  a  gyerekek,  akkor  gondoskodni  kell  a 
buszról. 

Kovács Istvánné
Gyerekei vannak. Most úgy értelmezi, hogy megszűnik az iskolabusz, az, amire felrakja a 
gyerekét és az iskola kapujában teszi le. Most át kell majd szállnia nem tudja hol. Szeretné 
tudni, hogy ez hol lesz biztosítva? Úttest mellett? És még egy gondolat: náluk nem egy gyerek 
van, hanem 3 aki tanul. Kiszámolta valaki, hogy ez hány fuvart jelent? Mert már van egy 
család, akinek van 7 fuvarja. És ehhez még hozzájön a 3 gyereke, akkor mennyi fuvar lesz? 

Mátraházi Zsuzsanna
2-szer oda, 2-szer vissza járat. Amik eddig is voltak, most beülnek a Pisti mellé. 

Kovács István 
Ez mindennapos lesz, akkor számolni kell: melyik lesz olcsóbb, a 8000 forintos Volán, vagy a 
falugondnok.  Nem gondolja,  hogy olcsóbban kijön.  2-szer odamenni,  vissza is  kell  jönni, 
utána megint odamenni, visszajönni. És nagy érvágás lenne a településen megszüntetni egy 
járatot.  A  falu  vérkeringését  a  közlekedés  is  megadja.  Akinek  gyereke  van,  annak 
megnyugvás az, hogy nem a főúton száll le a gyerek, hanem odaviszi a busz az iskolához, 
óvodához és felügyelettel tud a gyerek utazni. Visszafelé ugyan így hazakísérve. 

Mátraházi Zsuzsanna
Ezt te is meg tudod csinálni. 

Kovács István
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Minden nap, nem lesz olcsóbb. 

Fábián Gusztáv 
Még ki kell számolni, végig kell gondolni. Ábrahámhegy is hoz haza gyereket. 

Kovács István
Ábrahámhegyet ismeri, mert már helyettesített. Nem fértek be a buszba a gyerekek, őt kérték 
meg, hogy hozza haza őket. Nem egyszer volt már ilyen. És aki ezt végzi, 8 órakor esik be az 
iskolába a gyerekekkel,  vagy utána.  Amikor  jön haza,  Ábrahámhegyen  még akkor szedik 
össze a gyerekeket. 

Simonné Vitányi Mónika
Most akkor jól érti, hogy minden iskolásjárat megszüntetésre kerülne? Ez problémát jelentene 
a kistérségnél is. A gesztor önkormányzat Badacsonytomaj ez után kap egy támogatást. Ez a 
8000 forint amit ti most sokalltok ahhoz képest nagyon kevés összeg. Iskolás járatnál kötelező 
jelen lenni  felügyelő  tanárnak. A Pisti  ezt  nem fogja tudni megoldani,  hogy a gyerekeket 
felügyelje, miközben vezet. 

Mátraházi Zsuzsanna
Ez nem iskolajárat. Ez szerződéses járat. Hol van rajta pedagógus? 

Kovács Istvánné
Van: felsorolja a tanárokat. 

Mátraházi Zsuzsanna
Még soha nem láttak tanárokat rajta. 

Simonné Vitányi Mónika
Van. 

Sylvia Hess
Még ha nem is veszik annyian igénybe a buszt, biztosabb érzés, hogy van. 

Fábián Gusztáv
A települések  kaphatják  a  támogatást,  ha  kiváltanak  iskolajáratokat.  Még erről  folynak  a 
tárgyalások. 

Simonné Vitányi Mónika
Így hogy valósul meg a falugondnok rugalmas munkaideje, ha minden nap lennének 7-16-ig a 
járatok? 

Fábián Gusztáv
A falugondnoki  szolgálat  leg értelmesebb része a gyerekszállítás.  Ez mindenkinek jár.  Az 
orvosi szolgálat,  a bevásárlás…Lehet,  hogy egy kicsit  szaporodna. Akkor van értelme,  ha 
nyerünk vele pénzt. 

Kovács István
Óvva inti a testületet attól, hogy egy járatot megszüntessen, mert nagyon nehéz volt elintézni,  
hogy legyen. 
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További javaslatok, kérdések hangzanak el. 

Fábián Gusztáv
Még a részleteket átgondoljuk. Lezárja a témát. 

8. Könyvtár, eMagyarország pont nyitvatartásának módosítása

Fábián Gusztáv
A könyvtárellátási szerződést szeretné módosítani. 

Vargyas Diána 
A  könyvtár  ellátási  szerződést  nem  módosíthatjuk,  az  a  Tapolca  és  Környéke  Kistérség 
Többcélú Társulás hatásköre, ők kötötték a szerződést. Velük kell egyeztetni. 

A könyvtárral kapcsolatos javaslatok, észrevételek hangzanak el. Határozat nem születik. 

Fábián Gusztáv
úgy gondolja,  hogy a mozgó könyvtár  és az eMagyarország pont üzemeltetése társadalmi 
munkában valósulhatna meg. 

Simonné Vitányi Mónika
Szeretné, ha lenne délutáni nyitva tartás is, mert az iskolás gyerekek napközben nem tudják 
igénybe venni a könyvtárat. 

Vargyas Diána
Javasolja, hogy keressék meg az érintetteket: a könyvtárigazgatót valamint a NT Nemzetközi 
Technológia  Nonprofit  Közhasznú  Korlátolt  Felelősségű  Társaságot,  előbb  egyeztessenek 
velük.

Somogyi Márk 
Javasolja,  hogy  aki  a  faluban  nem  dolgozik,  az  elláthatná  ezeket  a  feladatokat  a  falu 
érdekében, feláldozhatná a szabadidejét. 

Fábián Gusztáv
Ki áldozná fel? 

Kovács Istvánné
Idáig minden hétfőjét feláldozta, az lett volna a szabadnapja. De most is a szabadsága idején 
ugyanúgy kinyitja a családvédőnek a helyiséget. 

Vargyas Diána 
Még annyit szeretnék hozzáfűzni, ha mindennek utána fognak járni, figyelembe kell venni, 
hogy hiába pici a falu, a kötelező feladatok ugyanazok, mint egy nagyobb településen, itt is el 
kell látni. Ugyan azok a jogszabályok vonatkoznak Salföldre is, mint egy nagyobb településre. 

Fábián Gusztáv
Lezárja a témát, januárban visszatérnek rá. 
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9. 2011. évi belső ellenőrzési ütemterv elfogadása 

Vargyas Diána 
Előadja  a  2011.  évi  belső  ellenőrzési  ütemterv  elfogadásával  kapcsolatos  előterjesztését. 
Ismerteti  a határozati  javaslatot. (jegyzőkönyvhöz csatolva). Tájékoztatja a testületet,  hogy 
15-éig el kellett volna fogadniuk. 

Fábián Gusztáv 
Szavazásra bocsátja az ismertetett határozati javaslatot. 
Szavaznak. 
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
elfogadja a javaslatot és meghozza az alábbi határozatot: 

 89/2010 (XI.22.) Kth. sz. határozat

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete
a 2011. évi belső ellenőrzési ütemtervet az 

előterjesztésnek megfelelően elfogadja.

10. Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázat elbírálása 

Fábián Gusztáv
Beérkeztek a pályázatok, erről kell dönteni. 

Mátraházi Zsuzsanna
Személyes érintettségét jelzi, szeretne kimaradnia szavazásból. 

Vargyas Diána 
Ismerteti az előterjesztést, valamint a határozati javaslatot. (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Fábián Gusztáv
Szavazásra bocsátja az ismertetett határozati javaslatot. 
Szavaznak. 
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 2 igen szavazattal, 1 tartózkodással és ellenszavazat 
nélkül elfogadja a javaslatot és meghozza az alábbi határozatot: 

90/2010 (XI.22.) Kth. sz. határozat

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete
a „Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati 
Ösztöndíjpályázat” 2011. évi fordulójára szociális 

helyzetük miatt rászoruló egyetemi és főiskolai 
hallgatók megsegítésére – „A” típusú pályázat
 alapján – az alábbi pénzösszeget ítéli meg: 

Név                                Elnyert összeg
Kurcz Dániel                      2000 Ft/hó
Kurcz Orsolya                   2000 Ft/hó
Petrovits Miklós                2000 Ft/hó
Kovács Miklós                   2000 Ft/hó
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11. Veszprém Megyei Közigazgatási Hivatal szakmai tájékoztatója 

Fábián Gusztáv
Rövid ismertetést kér az anyagról. 

Vargyas Diána 
Ismerteti  a  Közigazgatási  Hivatal  szakmai  tájékoztatóját.  (a  jegyzőkönyvhöz  csatolva) 
Fokozottan felhívja a testület figyelmét a települési folyékony hulladék kezelésére irányuló 
közszolgáltatás ellátásával kapcsolatos problémákra. „Alkotmányos mulasztást követett el a 
kiépített  közcsatornával  nem  rendelkező  önkormányzat,  amely  nem  alkotott  rendeletet  a 
települési folyékony hulladék kezelésével kapcsolatos közszolgáltatás igénybevételéről.”

A testület a szakmai tájékozatóban foglaltakat megismerte. 

12. Veszprém Megyei Önkormányzat Környezetvédelmi Programjának véleményezése

Fábián Gusztáv
Rövid ismertetést kér az anyagról. 

Vargyas Diána 
Ismerteti a Veszprém Megyei Önkormányzat Hivatalának levelét, felhívja a testület figyelmét, 
hogy  a  környezetvédelmi  program  felülvizsgálat  egyeztetési  dokumentációjának 
véleményezésének határideje 2010. december 20. 

A testület a tájékoztatást tudomásul vette. 

14. Honlap

Fábián Gusztáv
A  honlap  kezelésével  Somogyi  Márkot  bízták  meg.  A  költségekkel  későbbiekben 
foglalkoznak.  Somogyi  Márk,  illetve  egy  támogató  kérése  volt,  hogy  a  cégük  logója 
szerepeljen a honlapon. 

A honlappal kapcsolatos észrevételek, javaslatok, problémák megbeszélése. Többen jelezték 
kifogásukat a két logóval kapcsolatban. 

Vargyas Diána 
Felhívja  a  testület  figyelmét,  hogy  a  korábbi  honlapkezelő  céggel  a  szerződés 
megszüntetésére vonatkozó lépéseket tegyék meg, illetve szükséges az új kezelővel megkötni 
a szerződést, ennek hiányában nem tud a pénzügy utalni. Illetve tájékoztatja a testületet, hogy 
ugyan  a  jogszabályban  a  képviselői  összeférhetetlenségi  esetek  részletezésének  ez  nem 
szerepel,  de  problémás  lehet,  hogy a  testület  egy tagját  bízza  meg  szerződéssel  a  honlap 
kezelésére.

A testület a tájékoztatást tudomásul vette. 

Fábián Gusztáv 
A honlappal  kapcsolatos  minden  észrevételt  várnak,  igyekeznek azokat  figyelembe  venni. 
Ismerteti határozati javaslatát. 
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Somogyi Márk 
Tartózkodik a szavazástól érintettsége miatt. 

Fábián Gusztáv
Az ismertetett határozati javaslatot szavazásra bocsátja. 
Szavaznak. 
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 2 igen szavazattal, 1 tartózkodással és ellenszavazat 
nélkül elfogadja a javaslatot és meghozza az alábbi határozatot: 

91/2010 (XI.22.) Kth. sz. határozat

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete
jelenlegi formájában elfogadja Salföld Község

 Önkormányzatának hivatalos honlapját, 
a két logóval (SmArt, Epson) együtt.  

15. Hatósági Igazgatási Társulási Megállapodás meghosszabbítása 

Fábián Gusztáv 
2010.  december  31-ig  javasolja  a  Hatósági  Igazgatási  Társulási  Megállapodás 
meghosszabbítását. 
Szavaznak. 
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
elfogadja a javaslatot és meghozza az alábbi határozatot: 

92/2010 (XI.22.) Kth. sz. határozat

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete
Kővágóörs Község Önkormányzata Képviselő-
testületével kötött Hatósági Igazgatási Társulási

megállapodást 2010. december 31-ig meghosszabbítja.

16. Iskolakezdési támogatás

Fábián Gusztáv
Korábban már megbeszélték a szociális rendelet módosítását. Az iskolakezdési támogatással 
kapcsolatban a kifizetés idejét módosítják: szeptember 1. és november 30. között legyen a 
kifizetés. 
Szavaznak.
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
elfogadja a javaslatot és meghozza az alábbi határozatot: 

6/2010 (XI.25.) sz. rendelet

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete
 a  szociális  igazgatásról  és  szociális  ellátásokról 
szóló  2/2007.(III.01.)  sz.  rendelet  módosításról 
rendeletet alkot.                                
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A  rendelet  hiteles  szövege  a  jegyzőkönyv 
mellékletét képezi.

A  képviselő-testület  utasítja  a  jegyzőt,  hogy 
gondoskodjon a rendelet  helyben szokásos módon 
történő kihirdetéséről.

Felelős: jegyző
Határidő: azonnal

17. Likvidhitel szerződés 

Fábián Gusztáv 
A  likvidhitel  szerződést  magatok  előtt  látjátok.  Legfontosabb  változás,  hogy  az  orvosi 
rendelőről lekerült a jelzálog. Jelenleg 2,5 millió forinttal tartozunk a banknak, ezt újabb 2,5 
millió forintos hitellel megnöveljük. Összesen, ha mindent elköltenénk – de reméljük, nem 
így  lesz  –  akkor  5  millió  forinttal  tartozunk  a  banknak,  ha  rosszul  gazdálkodunk. 
Remélhetőleg a jövő évben leszorítjuk a hiányt. 
Ismerteti  a  szerződés  részleteit,  feltételeit.   Tájékoztatja  a  testületet  a  kifizetésre  váló 
számlákról, a közeljövőben várható bevételekről. Szavazásra bocsátja. 
Szavaznak
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 3 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
elfogadja a javaslatot és meghozza az alábbi határozatot: 

93/2010 (XI.22.) Kth. sz. határozat
Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete
elfogadja a Balaton-felvidéki Takarékszövetkezettel 

kötendő likvidhitel szerződés feltételeit, 
annak aláírására felhatalmazza a polgármestert. 

18. Egyéb bejelentések, észrevételek

Fábián Gusztáv
Előadja,  hogy  a  könyvtárat  visszaköltöztették  az  eredeti  helyére.  A  volt  könyvtári 
helyiségben,  ahol  ülnek,  kifestettek,  filmvetítő  helyiség  kialakítását  tervezik.  Elektromos 
hálózat szerelése megtörtént. Egyben a helyiség olvasóteremként is szolgál, így a könyvtári 
támogatás  maradványából  bútorok,  berendezések  vásárlását  tervezi.  112  forint  összegben 
vehetnek székeket, asztalt. 

A filmvetítő, illetve olvasó szoba kialakításával kapcsolatos terveiket megbeszélik. 

Fábián Gusztáv
A másik téma a karácsonyi ünnepség. Az ünnepség megszervezésével Deákné Sabján Évát 
bízza meg. 

A karácsonyi ünnepség részleteit megbeszélik. 

Fábián Gusztáv 
Egyéb észrevétel, bejelentés?
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Kuti Mária
A közútkezelő  megkeresését  javasolja  a  bekötőúttal  kapcsolatban,  tekintettek  annak rossz 
állapotára. 

Kovács István
Egy  helyi  lakos  bejelentését  tolmácsolja:  valaki  a  temetőnél  lévő  konténeren  a  lakatott 
felnyitotta, abban szemetet helyezett el. Javasolja a lakat lecserélését. Továbbá tájékoztatja a 
testületet,  hogy  Salföld-Ábrahámhegy  közötti  úton  sok  helyen  rádőltek  a  fák  a 
telefonvezetékre, kéri ez ügyben az intézkedést. 

Fábián Gusztáv
Mivel több hozzászólás nem volt – megköszönve a részvételt –az ülést 19.10 perckor bezárta. 

Kmf.

Fábián Gusztáv                                                                                                  Vargyas Diána 
  polgármester                                                                                                           jegyző 
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